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Každý sviatok, či už menší alebo väčší, či rodinný alebo 
cirkevný, slávime v určitom čase,  za určitých okol-

ností,  v určitom konkrétnom stave. Žiaden sviatok nemôže byť 
izolovaný od života, ktorý práve v tej chvíli prežívame. Aj prvé 
veľkonočné sviatky nového tisícročia slávime každý z nás v urči-
tom osobnom rozpoložení, o ktorom vieme my a Boh. Hodnota 
sviatkov je však aj v tom, že nám dokážu do nášho života vliať 
trocha radosti, šťastia, zabudnutia na starosti, dať nádej. Túto 
schopnosť má aj  najväčšia cirkevná slávnosť v roku – Veľká noc 
– Zmŕtvychvstanie Pána. A keďže je to najväčšia udalosť, má 
samozrejme aj naj-
väčšiu vnútornú 
silu pomôcť každé-
mu, kto ho prežije s 
vierou.  

Historické zmŕtvychstanie Ježiša sa odohralo tak 
isto v konkrétnom čase a v konkrétnej situácii, ktorú 
prežívali tí, čo mali Ježiša radi.
Zrejme pochopíme smútok, ktorí prežívali apoštoli a zbožné 
ženy, keď Ježiša pochovali. Môžeme hovoriť o sklamaných náde-
jach. O pochybnostiach, či naozaj malo význam uveriť Ježišovi. 
O uvažovaní, ako ďalej v živote už bez Ježiša.   Do tohto roz-
položenia prichádza správa, že hrob je prázdny. Najprv pochyb-
nosti o krádeži. Potom veľká radosť, keď sa Ježiš začal zjavovať 
a potvrdzovať, že vstal  zmŕtvych. Po Ježišovom zmŕtvychvstaní 
nastalo ich „zmŕtvychstanie“ zo smútku, úzkosti, pesimizmu, 
beznádeje. Opäť majú chuť žiť. Túžbu pracovať pre Ježiša. Sú 
rozhodnutí za Ježiša aj trpieť a zomrieť. Táto udalosť sa stala 
základom ohlasovania apoštolov a po nich všetkých úradných a 
laických hlásateľov evanjelia. Zároveň v celých dejinách Cirkvi 
prinášala do sveta zmysel ľudských námah, zmysel dejín sveta a 
vesmíru a predovšetkým nádej.

Je potrebné aj v dnešnom svete ohlasovať posolstvo o Ježi-
šovom zmŕtvychvstaní? Potrebuje dnešný svet posilu  Ježišovho 
víťazstva nad smrťou a tým aj nad všetkými úzkosťami jeho 
priateľov? Nikto dnes nepovie, že ľudstvo prežíva nejaké uni-
verzálne šťastie. Zaiste, že je na svete, aj u nás a medzi nami 
dosť ľudí, ktorí sú so svojim životom spokojní. Väčšina je však 

nespokojná. Tak z prítomnosti, ako aj obavami  z 
budúcnosti. 

Švajčiarsky spisovateľ Friedrich  Durrenmat 
situáciu dnešného človeka vyrozprával v podo-
benstve s názvom Tunel. Dvadsaťštyriročný štu-
dent si sadol do vlaku, ktorý ho mal ako obvykle 
doviesť do neďalekého univerzitného mesta.  Ale 
teraz sa mu zdá, akoby tunel, ktorým vlak vždy 
prechádza, nemal konca. Ostatní cestujúci sú 
spokojní a správajú sa, akoby nič zvláštne nespo-
zorovali. Študentovi to však nedá a ide dopredu 
k vlakvedúcemu. Ten ho upokojuje: „Ideme po 
koľajach, tunel musí nikde viesť. Nič nenasved-
čuje tomu, že by nebolo niečo v poriadku... Samo-
zrejme, až na to, že tunel nemá stále konca.“ Situ-
ácia sa však okamžite zmení, keď obaja, študent aj 
vlakvedúci spozorujú, že vlak uháňa stále väčšou 
rýchlosťou dolu, do vnútra zeme. Strojvodca už 
predtým vyskočil, lebo bol presvedčený, že vlak 

sa už nedá zachrániť. Vlakvedúci sa nakoniec bezradne a zúfalo 
obrátil na študenta: „Čo máme robiť?“ Študent chladne odpovie: 
„Nič.“  Veď vlak už vlastne ani nejde, ale priamo sa rúti do hlbín 
a už sa premeškala akákoľvek možnosť na jeho záchranu. 

Spisovateľ týmto podobenstvom chcel vyjadriť, že akoby aj 
dnešný človek strácal pôdu pod nohami, akoby sme sa niekde rú-
tili a nedokážeme to zastaviť alebo zmeniť. Akoby sme, podobne 
ako ten študent, na otázku: čo sa dá robiť, odpovedali: nič. Preto 
sa aj naša doba nazýva dobou úzkosti alebo strachu. Úzkosti a 
strachu z prítomnosti a z budúcnosti. 

Úzkosť má samozrejme u jednotlivých ľudí 
veľké množstvo „tvárí“. Niektorí prežívajú 
úzkosť zo straty zmyslu života. Nemajú žiaden 

oporný bod, ktorý by 
zabezpečoval zmysel ich 
existencie. Iní sa boja, že 
sa môže rozpadnúť ich 

priateľstvo alebo manželstvo, alebo že stratia prácu. Ľudia majú 
strach pred neočakávanými vecami vo vlastnom živote alebo v 
spoločnosti.  Majú strach prijať seba a svoj život taký, aký je.  
A úzkosť prinášajú aj predstavy o postihnutí nečakanou choro-
bou alebo náhlou smrťou.  K osobným úzkostiam sa pridávajú 
aj obavy pred ďalším vývojom o svete. Ľudia sa obávajú ďal-
ších takzvaných pokrokov vo vede a technike, ktoré sa dotýkajú 
genetického výskumu alebo jadrovej technológie.  Uvedomujú 
si, že strácajú vládu nad vlastnou mocou. Máme strach, že raz 
budú náš život úplne ovládať počítače a roboty a že od počatia 
až po smrť všetko bude ovládať chladná technika.  Obava je aj 
pred stratou súkromia. Vo vesmíre sú špionážne družice, ktoré 
kontrolujú, koho chcú a kedy chcú. Náš život riadia pomaly roz-
ličné magnetické karty a mobilné telefóny, ktoré okrem výhod 
prinášajú stratu súkromia. 

Ako to všetko má hodnotiť kresťan?  Kresťan to má hod-
notiť realisticky. Tak to hodnotil aj Ježiš. Raz povedal: „Vo sve-
te máte súženie“, hneď však k tomu dodal: „ale dúfajte, ja som 
premohol svet“ (Jn 16, 33). K súženiam patrí spomínaný strach 
a úzkosti. Ale Ježiš svojou smrťou a zmŕtvychstaním premohol 

 Veľkonočná radosť a nádej - 
 Kristus vstal z mŕtvych

pokračovanie na str. 2
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aj úzkosti a strach. On ich nevytlačil z nášho života, 
ale dáva nám takú vieru a taký zmysel života a takú 
nádej do budúcnosti, že sme schopní premôcť rozličné 
úzkosti a strachy. 

Preto je aj dnes potrebné ohlasovať Ježišovo 
zmŕtvychvstanie ako základ viery a nádeje pre dnešné 
ľudstvo. Nestačí však o tom len hovoriť. My, svedkovia 
veľkonočných udalostí to musíme dokazovať aj sve-
dectvom života. Tak ako to dokazovali po zmŕtvych-
vstaní mužovia a ženy v rodiacej sa Cirkvi. My máme 
dnes pomôcť svetu „zabrzdiť vlak“, ktorý poháňa ľud-
ská pýcha, a ktorý sa rúti do ničoty. Máme ľuďom pri-
nášať nádej, že Boh miluje tento svet, že Ježiš vykúpil 

aj dnešnú a budúce generácie a že len na nás záleží, či 
budeme s Bohom spolupracovať alebo nie. Či bude-
me veriť Ježišovi alebo dnešným „inžinierom sveta“, 
ktorí chcú zachraňovať alebo „vykupovať“  rozumom a 
peniazmi terajší a budúci svet. Nezabúdajme, že sa už 
raz Babylonská veža stavala...

Každý z nás sa nachádza v určitom rozpoložení, a 
možno aj v ťažkom rozpoložení. Veľkonočné sviatky 
nechcú nasilu potláčať náš stav. Nechcú, aby sme na 
pár hodín na niečo zabudli. Práve naopak. Zmŕtvych-
vstalý Ježiš chce každému z nás vliať do života nové 
sily a novú chuť. Vzkriesený Kristus nás predchádza i 
sprevádza na cestách života. On je našou nádejou. On 
je pokojom sveta i našich sŕdc.

Prajem Vám požehnanú Veľkú noc prežitú v nádeji 
a radosti i vďačnosti, že Zmŕtvychvstalý žije a bude žiť 
v každom jednom z nás.                                          

                           Váš duchovný otec Jozef Vaľko

pokračovanie zo str. 1

Veľkonočná radosť ...

V roku 2014 obec požiadala Ministerstvo vnútra 
Slovenskej Republiky o poskytnutie dotácie zo štátneho 
rozpočtu pre oblasť prevencie kriminality na kamerový 
systém v obci Podbiel s cieľom zvýšiť bezpečnosť života 
v našej obci. V roku 2015 nám boli pridelené finančné 
prostriedky vo výške 8000 eur, kde spoluúčasť obce na 
tomto projekte predstavovala 2220 eur. Projekt sa spraco-
vával s odbornou firmou v spolupráci s Okresným riadi-
teľstvom Policajného zboru v Dolnom Kubíne, a k tomu 
sa ešte vyjadrilo aj Krajské riaditeľstvo Policajného zbo-
ru v Žiline. Realizácia projektu vychádzala z poznatkov 
dnešnej situácie v obci. Bolo navrhnutých päť  pevných 

Kamerový systém je funkčný

Na najčastejšiu otázku členov DHZ v Podbieli, kedy 
bude aj nám pridelené zásahové požiarne vozidlo, bolo 
zodpovedané 30. januára 2016. Na tento deň bolo naplá-
nované odovzdanie požiarneho zásahového vozidla T 815, 
kedy do rúk veliteľa DHZ v Podbieli p. Jozefa Mrazovské-
ho sám podpredseda vlády a minister vnútra Róbert Kali-
ňák odovzdal kľúče od vozidla, ktoré aj sám došoféroval 
pred obecný úrad. Po úvodnom hlásení veliteľa a priví-
taní delegácie starostom obce sa ujal slova p. minister a 
po ňom aj predseda ŽSK p. Juraj Blanár. Aby auto dob-
re slúžilo našej obci a bolo symbolom pomoci pre obča-
nov, posvätil ho aj náš duchovný otec farnosti vdp. Jozef 
Vaľko. Nasledovalo šampanské, krátke fotografovanie s 
členmi delegácie a vytancovanie p. ministra ŽSS Senková. 
Po krátkej kultúrnej vložke sme sa ešte raz poďakovali za 
pridelenie vozidla a delegácia sa pobrala do obce Zube-

Máme požiarne auto rec. Po týchto slávnostných chvíľach sa na tvárach členov 
DHZ v Podbieli objavila radosť zo splneného sna, keď si 
všetci v tento deň mohli siahnuť na riadenie, či pozrieť 
výbavu a možnosti tohto vozidla. Každý sa jednohlasne 
vyjadril, že je to paráda. Určite je to vozidlo, ktoré bude 
dlhé roky slúžiť našej obci. Pevne verím, že dôvodov pre 
výjazd požiarneho vozidla k ničivým udalostiam bude čo 
najmenej, ale keď takáto udalosť nastane, chceme byť pri-
pravení  pomôcť. K tomu je potrebná aj technika, ktorou 
už dnes obec disponuje. T 815 má 9200 litrovú nádrž na 
vodu, ktorá bude permanentne naplnená a pripravená k 
zásahu. V obci máme historickú časť Bobrova raľa, kde 
môže pri neopatrnej manipulácii s ohňom dôjsť k požiaru, 
môže k požiaru dôjsť aj nepovoleným vypaľovaním suchej 
trávy. Preto je potrebné mať v pohotovosti vozidlo s takou-
to zásobou vody neustále. Na záver si dovolím poďakovať 
všetkým, ktorý sa zúčastnili ceremoniálu odovzdávania, a 
týmto vyjadrili poďakovanie za dar pre našu obec.             
                                               Slavomír Korčuška, starosta

farebných kamier, ktoré nepretržite monitorujú priestor 
na prístupových križovatkách a časť verejných priestran-
stiev v obci. Monitorované sú:  križovatka pri novino-
vom stánku, križovatka s odbočením na Zuberec spolu s 
odbočkou do obce pri rodinnom dome Mikulášikovcov, 
miestna komunikácia a priestranstvo pred základnou ško-
lou, križovatka pri p.Júliusovi Turčákovi a križovatka s 
odbočením na Zámostie s výjazdom z ,,Lentilkovej“ ulice 
na cestu vedúcu na vlakovú stanicu.  Toto opatrenie má 
znížiť kriminalitu v našej obci a umožniť ľahšie odhaľo-
vanie trestných činov a prejavov vandalizmu páchaných 
na území obce. Po vyhodnotení výsledkov tejto investície 
bude obec zvažovať aj ďalšie rozšírenie kamerového sys-
tému do ostatných častí obce. 
                                               Slavomír Korčuška, starosta
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V obci Podbiel je zavedený separovaný zber. Realizuje sa 
prostredníctvom kontajnerov rozmiestnených v obci a zberom z 
domácností prostredníctvom vriec. Týmto spôsobom sa separujú 
odpady z obalov a odpady z neobalových výrobkov zbieraných 
spolu s obalmi - plasty, papier, sklo, kov, kompozity. Pre každú 
komoditu je samostatný kontajner umiestnený na tzv. zbernom 
ostrovčeku (pri budove ZŠ, pri budove COOP Jednoty SD a na 
Zámostí). 

Domácnosti separujú vo vreciach. Samostatne na sklo, v 
samostatnom vreci ostatné vyseparované zložky odpadu, ktoré 
následne pracovníci Technických služieb Ružomberok triedia na 
triediacej linke. 

Ďalej separujeme biologicky rozložiteľný kuchynský odpad, 
okrem toho, ktorého pôvodcom je prevádzkovateľ kuchyne, jed-
lé oleje a tuky z domácností, biologicky rozložiteľné odpady 
zo záhrad a parkov vrátane odpadu z cintorínov, elektroodpad 
z domácností, použité prenosné batérie a akumulátory a automo-
bilové batérie a akumulátory, veterinárne lieky a humánne lieky 
nespotrebované fyzickými osobami a zdravotnícke pomôcky.

Odvoz vyseparovaných zložiek odpadu v kontajneroch je   
v obci realizovaný 1x mesačne, z vriec z domácností každú dru-
hú stredu v mesiaci, ostatné podľa potreby.

Jedlé oleje a tuky je možné odovzdať po dohode so zodpo-
vedným pracovníkom obecného úradu na uskladnenie do špeci-
álnej nádoby na tento účel určenej. Oleje a tuky sa môžu odo-
vzdávať aj v plastových fľašiach s funkčným uzáverom, ktoré si 
občania zabezpečia samostatne ( napr. PET fľaše).

Povinnosťou všetkých pôvodcov biologicky rozložiteľného 
odpadu (odpady zo záhrad pri rodinných domoch, v záhradkár- 
skej osade, odpady pri údržbe verejnej zelene, parkov a cintorí-
na) je prednostne tento odpad kompostovať.

Elektroodpad sa zbiera minimálne dvakrát ročne v termíne 
zverejnenom v obci obvyklým spôsobom (miestnym rozhlasom, 
na úradnej tabuli a na internetovej stránke obce).

Obec zabezpečuje zber batérií a akumulátorov do špeciál-

neho kontajnera v uzamknutých priestoroch obce. Oznamuje sa 
prostredníctvom miestnych oznamovacích prostriedkov mini-
málne dvakrát ročne.

Ďalšou komoditou je textil: dámske, pánske, detské letné 
a zimné oblečenie, posteľné obliečky, uteráky, záclony, závesy, 
prestieradlá, metrový textil, deky, tkané koberce, periny, hlavni-
ce. Textil je možné odovzdať do špeciálneho zberného kontajne-
ra umiestneného v centre obce Podbiel.

Zmesový komunálny odpad sú občania povinný ukladať do 
na to určených zberných nádob. Na tento účel je určená 110, 120 
a 1100 litrová nádoba. Nádoba musí byť označená súpisným čís-
lom príslušného obytného domu a farebnou nálepkou, ktorú pri-
delí obecný úrad podľa frekvencie odvozu komunálneho odpadu 
– modrá nálepka odvoz jedenkrát za štyri týždne, žltá nálepka 
odvoz jedenkrát za dva týždne.

Veľkokapacitné kontajnery rozmiestnené podľa potreby v 
obci (okrem tých na cintoríne) sú určené na odpad, ktorý svo-
jim objemom nepatrí do bežných nádob pri domácnostiach. Do 
veľkokapacitných kontajnerov PATRIA: napr. koberce, podla-
hoviny, matrace, detské kočíky a pod.. Do veľkokapacitných 
kontajnerov NEPATRIA:  napr. PET fľaše, papier, kovy, tetra-
packové obaly, chladničky, televízory, šatstvo, zvyšky jedál, bio-
logicky rozložiteľný odpad, pneumatiky, akumulátory, elektroni-
ka, stavebný odpad a ďalšie komodity, ktoré sa separujú v obci, 
poprípade ich môžete odovzdať pri zbere tejto komodity v obci.

Veľkokapacitný kontajner na miestnom cintoríne je určený 
na zmesový komunálny odpad vzniknutý z úpravy hrobových 
miest napr. staré vence, kahance, umelé kytice atď.. Sklo, plasty, 
rôzne odpadové obaly a biologicky rozložiteľný odpad z cintorí-
na sa uskladňujú a separujú v presne určených zberných nádo-
bách.

Obec Podbiel má prijaté platné Všeobecne záväzné naria-
denie obce č. 6/2015 o nakladaní s odpadmi a je sprístupnené na 
internetovej stránke obce.
                                                                                             (ocú)

Ako správne nakladať s odpadom v našej obci

Vážení spoluobčania!

Obecný úrad v Podbieli organizuje zber obnoseného a nepotrebného šatstva, 
ktorý sa koná v našej obci od 07. marca 2016 do 08. apríla 2016. 

Miesto, kde môžete priniesť tieto veci, je kultúrno-športová hala v Podbieli. 

 Veci je potrebné zabaliť do igelitového vreca alebo iného vhodného obalu tak, aby nedošlo k znehodnoteniu 
pri prevoze.

ZBIERA SA:  dámske, pánske, detské letné a zimné oblečenie, posteľné obliečky, uteráky, záclony, záve-
sy, prestieradlá, metrový textil, deky, tkané koberce, periny, hlavnice.

Nezáleží na tom, či je to posledná móda alebo už majú veci  možno i desiatky rokov. Veci môžu byť aj mier-
ne znečistené, nie však úplne špinavé.

Prosíme občanov, aby posteľnú bielizeň, uteráky a utierky zabalili osobitne a označili.

NEZBIERA SA: hračky, obuv, domáce potreby, matrace, koberce (okrem tkaných) a veľmi znečistené 
veci.

Nepotrebným, obnoseným šatstvom a textíliami  môžete pomôcť  ľuďom, ktorí ho môžu potrebovať. 
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MÁME PRE VÁS VÝBORNÚ SPRÁVU: 
AJ PODBIELI BUDETE MÔCŤ VYUŽÍVAŤ OPTICKÝ INTERNET A DIGITÁLNU TELEVÍZIU !!! 
 
Radi by sme vám predstavili náš zámer vybudovať v priebehu roku 2016 optickú sieť v Podbieli. 
Služby na optike sme donedávna poskytovali prevažne na s dliskác  miest v bytov c  domoc   V aka 
nov m tec nológiám použit m pr  realizácii optick ch siet  a  lavne v aka podpore miestnej 
samosprávy vo Vašej obci  m žeme rozš riť poskytovanie našich služieb na optike aj do rodinn c  
domov. Pričom  lavn m cieľom je umožniť pripojenie každému rodinnému domu v obci do tejto 
novo vybudovanej optickej siete  V aka optickej sieti budete m cť využ vať najmodernejšie 
telekomunikačné služby ako vysokor c lostn  neobmedzen  optick  internet  digitálnu káblovú 
telev ziu a v  odné telefonovanie bez paušálu.  

 
Ako budeme realizovať v stavbu optickej siete a pr pojku Váš o domu? 
V Podbieli budú na existujúcich elektrick c  podpern c  stĺpoc  nainštalované pr stupové skrinky do 
optickej siete tak  aby umož ovali pripojenie každé o rodinné o domu  Pripojenie bude realizované 
inštalovan m špeciálne o tenké o optické o vlákna zo stĺpu na rodinn  dom a vlákno bude ukončené 
v optickom meniči v interiéri na vopred dohodnutom mieste. Tec nické riešenie rozvodn c  káblov 
ako aj pr pojn c  veden  sú navr nuté tak  aby minimálne ovplyv ovali prostredie obce po estetickej 
stránke  Spom nané koncové zariadenie – optick  menič - sa naz va Home Access Gateway (HAG). 

Existujúci zákazn ci za prekládku do optiky nebudú platiť takmer nič!  Zriadenie optickej pr pojky pre 
našic  existujúcic  zákazn kov  ktor  využ vajú doteraz dostupné bezdr tové  alebo aDSL pripojenie, 
bude za symbolické 1€  

Radi by sme Vám teraz predstavili niektoré naše služby  ktoré poskytujeme na optickej sieti: 
 

NEOBMEDZENÝ OPTICKÝ INTERNET   
Váš rodinn  dom bude pripojen  tec nológiou FTTH (Optika do rodinné o domu) a tak si 

budete m cť už vať internet s r c losťou až 250 Mb/s. Priamo u Vás doma máte k dispoz cii 
najr c lejšie a najstabilnejšie pripojenie do internetu. K optickému internetu Vám teraz pribal me 
digitálnu telev ziu so 100 TV stanicami na 6 mesiacov zadarmo a bez záväzkov  Ceny optického 
internetu začínajú od 11,90 € mesačne.  

DIGITÁLNA KÁBLOVÁ TELEVÍZIA                            
 Odteraz bude pre Vás sledovanie telev zie celkom in  zážitok  Hlavn m rozdielom je digitálna 
kvalita obrazu a zvuku   lavne vo vysokom rozl šen  HD  Odteraz už nie je d ležité, kedy pr dete 
domov  Vždy sti nete svoj obľúben  seriál  film, ale aj správy  Nič nemus te na rávať, jednoducho 
m žete SLEDOVAŤ ODVYSIELANÉ RELÁCIE AŽ 7 DNÍ DOZADU. Vyskúšajte si našu digitálnu telev ziu 
počas cel c  6 mesiacov úplne zadarmo a bez záväzkov a ak sa Vám bude páčiť, vyberiete si 
programovú tarifu flexi TV s 80, 100 alebo až 120 TV stanicami v digitálnej kvalite  Ceny televízie 
začínajú od 7,90€. 

PEVNÁ LINKA BEZ PAUŠÁLU                     
S našou pevnou linkou neplat te žiadne mesačné paušály  A navyše dostanete od nás každ  

mesiac zadarmo kredit  ktor  m žete prevolať kam len c cete  Taktiež si m žete svoju starú 
telefónnu linku s Vašim star m č slom preniesť k nám a ešte viac zn žiť mesačné poplatky  ktoré 
plat te  
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Neprešiel ani rok, čo niektorí poľovníci obchádzali 
vlastníkov poľovných pozemkov v Podbieli a presviedčali 
nás, aby sme im podpísali plné moci.  Na  rokovanie zhro-
maždenia vlastníkov, na ktorom sa malo rozhodnúť  o tom, 
kto bude poľovať a koľko sa bude platiť za právo výkonu 
poľovníctva.  Dali si tú námahu  a chodili osobne. Nedá-
vali  žiadnu vývesku na obecnú tabuľu aby im plné moci 
prišli vlastníci podpísať. Vtáčkov lapali. A aj ohovárali ....
iných poľovníkov. Úrad v Námestove zaevidoval Zmluvu 
o užívaní poľovného revíru  Podbiel v prospech  SPZ  - PZ 
Senková Podbiel. 

Podľa zmluvy vlastníci by mali  dostávať za nájom  
lesných pozemkov 3,10 € za 1ha a rok u ostatných pozem-
kov 1,00 € a rok.  Nájom za výkon práva poľovníctva 
podľa zákona sa platí  jednotlivým vlastníkom. 

Ani nie po roku sa situácia mení. Vlastníci si musia 
chodiť po svoje peniaze na Obecný úrad v Podbieli.  Splno-
mocnenci, traja poľovníci,  zabezpečujú vyplácanie nájmu 
tak, že vyvesia vývesku. Tak sa stalo, že viacero vlastní-
kov poľovných pozemkov do dnešného dňa  peniaze za 
prenajaté pozemky nevidelo. Tým, ktorí im sľúbili hory 
– doly stačí,  že  na tabuli obce vyvesia vývesku, na ktorej 
oznámia, že budú vyplácať nájom za pozemky. A majte nás 
radi. Ak prídeš tak dostaneš. Ak neprídeš, nedostaneš a my 
ušetríme stovky  eur ročne.  

V roku 2016 došlo k ďalšej zmene. Niektorí vlastníci,  
ktorým bol nájom  vyplatený v roku 2015 dostali za tento 
rok menej. Vysvetlenie?  Vraj sa zmenšila  výmera pozem-
kov. U viacerých ide o nie malé sumy. Znížením nájmu 
zostali znechutení a právom nahnevaní na to, že sa im tam 
neoplatí ani chodiť. Splnomocnení poľovníci s týmto počí-
tali a mädlia si ruky. Veď vlastníkov poľovných pozemkov 
im bolo treba len pri podpisovaní plných mocí. 

Pri vyplácaní peňazí ich už  netreba .Vyplácať nájom  
všetkým?  Načo. Počkajú si tri roky a nároky sa preml-
čia. Za pätnásť rokov po ktoré bude trvať zmluva, sa náro-

ky vlastníkov premlčia aj päťkrát. Že takto vlastníkov 
dobehli? No a čo? Ktorí majú v poľovníckom združení 
iný názor vyhodia, hoci ide o vlastníkov a poľovníkov 
občanov Podbiela. Tých poľovníkov, ktorí chcú dodržia-
vať navzájom korektné vzťahy. Také, aby sa na poľov-
níkov nepozeralo ako na osoby chodiacie po tme po 
hore. Ale na takých, ktorí sa neboja prezentovať poslanie 
poľovníka v obci .  

Je verejným tajomstvom, že  niektorým poľovníkom 
sa nepáči výška nájmu. Aj napriek tomu, že si ho sami 
stanovili a schválili.  Veď v minulosti za poľovačky nič 
neplatili. Ak to ľuďom nevadilo vtedy, prečo by mali pla-
tiť teraz? Najviac kričia Tí,  čo majú poľovníkov v rodine.  
A len niekoľko metrov štvorcových pozemkov. Vlastníci, 
ktorí majú hektár a viac však zmenou výšky nájmu prídu 
o desiatky eur. 

Odporúčam preto, aby ste nové plné moci podpísali 
tým osobám, ktoré Vás v budúcnosti nedobehnú. Poľov-
níkom nie je problém vyplatiť peniaze vlastníkom aj 
niekoľko rokov dopredu. Budú si istí, že o peniaze neprí-
du. Aj drobní vlastníci tak môžu dostať aj 10,00 € a viac 
naraz.  

Považujem za správne aby sme my, poľovníci, ktorí 
poľujú na cudzích pozemkoch a ktorí si náklady na nájom 
znižujú lovom zveri, kompenzovali vlastníkom ich nárok 
finančne tak, ako zákon káže. Každý koníček niečo stojí a 
priživovať sa na úkor iného by nemalo byť cieľom  žiad-
neho poľovníka.  

Pre informáciu. Užívateľ poľovného revíru, poľov-
níci v Podbieli sú povinní zaplatiť k rukám vlastníkov 
nájom vo výške vo výške 3.723,80 € ročne. V prieme-
re 1,8 € za ha. Viacerí nevedia, že napríklad v Oravskej 
Polhore poľovníci platia okolo 15,00 za hektár.
                                           JUDr. Miroslav Bachynec

Keď vtáčkov lapajú, pekne im spievajú

 

BALÍKY PLNÉ INTERNETU A TELEVÍZIE  
Najvýhodnejšie je využiť možnosti tzv. „triple play“ flexi BALÍKov, ktoré kombinujú vyššie 

spomenuté služby do jednej. Hlavným dôvodom je ponúknuť Vám naše služby v jednom balíku za 
výbornú cenu. Vyberte si Bronzový, Strieborný, Zlatý alebo Platinový flexi BALÍK. Ceny balíkov 
začínajú od 16,90 €. 

 
 Na záver by sme radi opätovne zopakovali, že tento investičný zámer budeme 
realizovať v priebehu roku 2016. Samotné vybudovanie optickej siete v obci bude DSiDATA 
realizovať na vlastné náklady.  

Informácie o našich produktoch nájdete na stránke www.flexi.sk alebo telefonicky na 
zákazníckej linke 0850 888 019. 

Spájame to, čo Vás baví DSi DATA 
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V roku 2004 bol schválený nájom pozemkov na 
kameňolom za Pálenicou. Zmluva mala skončiť v roku 
2014. So žiadosťou o predĺženie nájmu kameňolomu 
nesúhlasili viacerí občania lebo po odstrele kameňa 
im vznikala na domoch škoda. Popraskali steny, múry, 
podlahy, betónové plochy a pod., Zbytočne. Nájom bol 
predĺžený do roku 2020.

Trpezlivosť občanov na Zámostí v minulom roku 
skončila. Pre škody, ktoré im spôsobujú odstrely v 
kameňolome boli donútení obrátiť sa na príslušné orgá-
ny. Veci sa pohli. Na jednej strane je vidina peňazí.  Na 
druhej strane poškodení občania. Čo zvíťazí? Ten, kto 
nebýva na Zámostí  a necíti otrasy pôdy si neuvedo-
muje čo všetko spôsobujú odstrely kameňa. Škody na 
životnom prostredí, na verejnom i osobnom majetku. 

Mnohí z občanov si na  Zámostí kúpili pozem-
ky a postavili rodinné domy. Ak v nich nebývaš tak 
otrasy necítiš. Ale následky uvidíš. Až neskôr prídu na 
to, že  kameňolom bol hrozbou, ktorá sa priamo týka 
ich majetku alebo majetku ich detí a vnukov, ktorí si 
postavili a chcú postaviť rodinné domy na Zámostí. V 
blízkosti  kameňolomu. 

Kameňolomy sú aj v iných obciach. Sú v pros-
pech a nie v neprospech vlastníkov pozemkov. Stojí za 
zamyslenie sa nad tým, že ako je možné, že nájomca 
kameňolomu v Sedliackej Dubovej platí urbáru za 1 
tonu vyťaženého kameňa 1,00 €. A u nás je to 0,70 €  
za 1m3! Podľa údajov banského úradu má 1m3 kameňa 
váhu 2,6 tony. Ak by sa u nás platilo tak ako v Sedliac-
kej Dubovej tak by sme za rok 2014 mali mať  na účet 
urbáru zaplatených nie 40.014,00 € ale  148623,00 € za 
vyťažených 148623 ton. My, vlastníci pozemkov nie 
sme podnikatelia? My nechceme mať úžitok z nášho 
majetku? Nech nám vysvetlia Tí, ktorí navrhovali pla-
tiť 0,70 € za 1m3 kameňa, prečo tak robili.  Dnes sa 
smejú a tvrdia, veď cenu schválilo zhromaždenie.     

Kameňolom za Pálenicou je už skoro vyťažený. 
Ťažilo sa aj za hranicami kameňolomu, k čomu nájom-
ca nemal povolenie. Slúži už len ako šrotovisko.  
Dokazuje to aj žiadosť na zníženie ceny 0,70 € za 1m3 
vyťaženého kameňa. Vraj lom je nerentabilný. Ten, kto 
kameň kupuje, však  platí za tonu kameňa. Nie za m3. 
Na internete môžete nájsť aká suma je fakturovaná za 
1 tonu.  Ak by sme ju uviedli v tomto článku ani by 
Ste tomu neuverili. Za koľko sa  v skutočnosti predáva  
1m3. 

Zdá sa, že dávame zbohom zdevastovanej Páleni-
ci, zbohom kameňolomu.

Niekomu kameňolom nestačil. A preto po súkrom-
ných pozemkoch v katastri Obcí Podbiel a Nižná bez 
súhlasu vlastníkov veselo podniká. Viac ako desať 
rokov jazdí na tankoch a ničí pozemky. Tanky schová-
va aj pod mostom pri Pivovare. Za jednu jazdu účtuje  
takú sumu,  ktorá by Vás  ani vo sne nenapadla. Pozrite 
si účtovanie na internete. Nie všetci vlastníci sú nevší-
maví k tomu ako je ničené ich vlastníctvo. Bránia sa. 
Už bolo vypracované  odborné vyjadrenie geodetic-
kej kancelárie podľa ktorého tanky jazdia po 9772m2  
pozemkov súkromných vlastníkov, 1113m2 pozemkov 

Zbohom Pálenica! Zbohom aj Prašivica?
patriacich SR – LESY SR,  1590m2 patriacich urbár-
skym spolumajiteľom, 410m2 patriacich Žilinskému 
samosprávnemu kraju.  Bez náhrady. Tankistovi to 
nevadí, že desať rokov nezaplatil ani jednému vlastní-
kovi. Chodí s papiermi pod pazuchou po nociach a už 
po funuse dáva vlastníkom podpisovať súhlas 
aby mohol ďalej na ich pozemkoch „ryžovať“.    

Skúste Vy, občania  vstúpiť na majetok alebo  
pozemok tankistu. Hneď  vyberá „mýtne“ alebo zabrá-
ni prechodu alebo prejazdu po svojom pozemku. Zda-
lo sa že všetci občania sú zastrašení. Že niet pomoci. 
Našťastie o ochrane práv občanov rozhodujú  aj  nezá-
vislé orgány. 

Ani to nestačí. Hrozí, že v Podbieli sa bude znova 
triasť zem.

Hovorí sa, že dva krát sa nedá do tej istej rieky 
vstúpiť. V  Podbieli  to asi neplatí.  Pripravujú sa kroky  
aby bol povolený ďalší kameňolom. Na výbor urbáru 
bola podaná žiadosť o schválenie kameňolomu. V lone 
urbárskeho lesa na Prašivici. Súhlas vyžaduje občan, 
ktorý má na  Prašivici vlastných okolo 5000m2. Ak by 
ťažil do hĺbky rovnajúcej sa výške v  lome Za Páleni-
cou, tak by na svojich pozemkoch  vyťažil minimál-
ne 150000m3, čo predstavuje 390000 ton kameňa. Pri 
súčasných cenách kameňa to môže predstavovať  obrat 
viac ako tri milióny  eur. A z tých peňazí  urbárnici  
neuvidia ani cent.  Niektoré zodpovedné osoby za 
urbár však tvrdia opak. Podporujú schválenie žiadosti 
tým, že by sme aspoň niečo získali. Získame ľudovo 
povedané „z koláča dieru“. 

Ten, kto podal žiadosť, potrebuje  súhlas len na to, 
aby sa mohol dostať k svojim pozemkom. Neskutoč-
ne prešibaný postup a úmysel. To ja nie. To podielnici 
v urbári si schvália zničenie lesa /vyňatie z lesného 
fondu/  a ja sa  dostanem  k vytúženému kameňu pod 
svojimi pozemkami. 

Dáme zbohom aj Prašivici? 
Schválime si za humnami rodinným domov kame-

ňolom a výbuchy, po ktorých sa budú znovu triasť 
pozemky a rodinné domy? Odsúhlasíme spôsobovanie 
škody  našim deťom a vnukom, ktorí si za nie malé 
peniaze musia kupovať pozemky a sú nútení brať aj  
hypotekárne úvery na stavbu rodinných domov?  Čo 
im zostane po rokoch odstrelov?  

Zničená príroda, zničené poľné cesty, poškode-
né  miestne komunikácie, zničený most, prach, hluk, 
popraskané domy, šrotovisko pri kameňolome tak ako 
doteraz, šrotovisko v každom kúte obce.  

A len oči pre plač, keď prídu na to, že pre hla-
sovanie ich  rodičov a príbuzných im bola spôsobená 
škoda na majetku. A ten, kto ju spôsobí, sa im bude 
vysmievať, že im ju nahradí, ak to dokážu. Tak, ako sa 
nám už roky všetkým vysmieva. A ani nezakrýva, ako 
ho  neskutočne teší, že môže už tak dlho beztrestne 
„ryžovať“ na cudzích pozemkoch. 
                                           Anna Janíková
                                           Anton Janík
                                           JUDr. Miroslav Bachynec
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Tieto Vianoce sme 
sa v Podbieli po druhý-
krát zapojili do koled-
níckej akcie Dobrá 
novina. 24 detí, rozde-
lených na tri skupinky, 
ktoré sprevádzali piati 
dospelí animátori, nav-
štívilo rodiny, ktoré sa 
vopred prihlásili, aby 
im zakoledovali dobrú 
novinu o narodení 
Pána Ježiša. Kolední-
ci sa na koledovanie 
pripravili na príprav-
ných stretnutiach. Deti 
venovali svoj voľný 
čas, námahu. Zato však 
získali skúsenosť, že 

aj oni –  deti, dokážu 
pomôcť – potešiť ľudí 
tu na Slovensku, i 
pomôcť chudobným 
a biednym v ďalekej 
Afrike. Dobrá novina 
je spojená so zbierkou 
na podporu rozvojo-
vých projektov pre 
chudobných v Afrike. 
Témou tohto roka bola 
pitná voda, jej vzác-
nosť a hodnota v niek-
torých krajinách.        

V Podbieli sme 
vykoledovali 655 eur, 
koledníci na celom 
Slovensku spolu vyko-
ledovali 958 tisíc eur. 

Ako urobiť trojnásobnú radosť

Nemáme čarovný prútik na zlepšenie našich 
manželstiev, máme však nádej, že s Božím požehnaním 
námahy nevychádzajú nazmar. S týmto úmyslom sme 
sa počas Národného týždňa manželstva 8.-14. febru-
ára 2016 snažili aktivitami o zlepšenie, povzbudenie 
manželských párov. 25 rodín sa prihlásilo do modlit-
bovej ružencovej štafety za manželstvá našej obce, 
v príjemnom prostredí základnej školy sme si pozre-

Národný týždeň manželstva
li hodnotný povzbudzujúci film, v nedeľu sme si pri 
sv. omši obnovili naše manželské sľuby. V piatok sa 
krížovú cestu modlili deti za rodičov, v nedeľu manže-
lia za svoje rodiny. A v piatok bola aj tichá adorácia. 
Z kuchárky na dobré manželstvá vyberáme jeden krát-
ky recept: „Manželstvo je vtedy dokonalé, keď sa žena 
vždy znovu smeje starým vtipom svojho muža, a muž sa 
nikdy nesmeje novým klobúkom svojej ženy.“

Stranu pripravili manželia Peter a Zuzana Liškovci, foto Róbert Veselý
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Štefanfest bola kedysi zábava hlavne pre mladých. 
Rokmi sa však vyvíja a dnes je to hlavne zábava pre celé 
rodiny, aj s deťmi. Vo vianočnom období tak ponúka prí-
ležitosť, kde sa môžu zabaviť celé rodiny - rodičia aj s 
deťmi. Príjemne sme sa zabavili aj bez alkoholu, s jedlom 
bol každý spokojný – keďže je to batôžková zábava, pri-
niesol si každý na čo mal chuť. Pri dobrej hudbe si zatan-

Tancuj, tancuj, vykrúcaj ...
covali malí drobci, aj skôr narodení. Nabudúce môžu prísť 
pozrieť aj starí rodičia svoje vnúčatá. Súčasťou programu 
bolo divadlo v podaní členov eRka, tance, ako aj pestrá a 
početná tombola. Keď sme videli spokojnosť na tvárach, 
povedali sme si, že o rok ideme do toho znova. Stojí to za 
to.                                  

                               Manželia Peter a Zuzana Liškovci

Ako sme ukončili v Podbieli Fašiangy
 17. reperezentačný ples obce Podbiel
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Pochovávanie basy ...
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Dňa 1.2.2016 sa v kultúrno-športovej hale konal det-
ský karneval pre všetky deti z obce Podbiel. O organizáciu 
a výbornú náladu sa starala Mirka Siteková a jej pomocníci 
zo spoločenstva eRko, výbornú hudbu, bez ktorej by kar-
neval nebol karnevalom, zabezpečil pán Vladimír  Krížo. 
Šikovné maminky a staré mamy pripravili deťom občer-

Detský fašiangový karneval

stvenie a s celkovou organizáciou karnevalu pomáhali aj 
rodičia detí a zamestnanci ZŠ s MŠ a zamestnanci Obce 
Podbiel. Všetky deti si veselú karnevalovú atmosféru uží-
vali plnými dúškami a  ďakujú všetkým sponzorom a orga-
nizátorom, ktorí im pripravili toto veľmi pekné podujatie.
                                                        Mgr. Blanka Kontrová

Dňa 12. marca 2016 sa v športovej hale v Podbieli uskutoč-
nilo Celoslovenské stretnutie šermiarov. Pri tejto príležitosti sa 
stretlo niekoľko skupín zo Slovenska, aj zo zahraničia. Hlavným 
organizátorom bola domáca skupina historického šermu Staro-
slovania pod vedením Bojimíra, Murada a Mstislava, v spolu-
práci so skupinami Cech Terra de Selinan zo Žiliny, Taurus Ater 
z Martina a Rytieri Vir Fortis zo Zvolena. Stretnutia sa celkovo 
zúčastnilo vyše 80 šermiarov, čo je rekordný počet účastníkov.

V rámci dopoludňajšieho programu sme sa venovali semi-
náru dlhý meč, palica a kopija a semináru stredovekého tanca. 
Nasledoval seminár meč a štít a súčasne seminár drevcové zbra-
ne. Po obednej prestávke sme sa zamerali na seminár ohňovej 
show a spoločný nácvik bojových zrážok spojených so simulá-
ciou hromadnej bitky, kde sme skombinovali a využili poznatky 

Celoslovenské stretnutie šermiarov
nadobudnuté počas celého dňa. Na záver programu ešte prebehol 
buhurt (turnaj) a celý tréning uzavrela krátko po zotmení ohňová 
šou.

Touto cestou by sme sa radi poďakovali všetkým, ktorí pri-
speli k organizácii a hladkému priebehu tohto podujatia. Okrem 
toho by sme sa radi poďakovali aj zúčastneným skupinám 
a to menovite skupine Cech Terra de Selinan, A Nihilo Nihil, 
Sagittarius, Kolovrat, Ursus, Taurus Ater, Vir Fortis, Bludní 
Rytieri, Via Cassa, Diadém, Broň, mnohým nezávislým šermi-
arom a samozrejme aj českým skupinám Vanir a Svobodní páni 
z Rakova.

S radosťou konštatujeme, že ciele tohto podujatia boli napl-
nené a pevne veríme, že o rok sa opäť stretneme.
                   S pozdravom Bojimír a Lada, SHŠ Staroslovania
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V sobotu 19. marca 2016 sa výnimočného životného 
jubilea 100 rokov dožila naša spoluobčianka pani Františka 
Brunčiaková. K tejto mimoriadnej udalosti jej prišli zagra-
tulovať aj zástupcovia obce Podbiel, členovia sociálnej 

Oslava 100. narodenín Františky Brunčiakovej
komisie a Ženská spevácka skupina Senková. Po zápise do 
pamätnej knihy si v príjemnej atmosfére všetci zasievali 
niekoľko ľudových piesní a oslávenkyni zaželali ešte veľa 
zdravia a spokojnosti do ďalších rokov.
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Vážený spoluobčan,
na inom mieste si si prečítal článok, na ktorý dovoľ, aby 
som veľmi jednoducho a zrozumiteľne zareagoval.

Pán pisateľ, advokát, vedie proti mne už niekoľko 
rokov kampaň viacerými spôsobmi. Asi nemá  inej práce, 
asi sa mu nedarí v podnikaní, a preto vydáva nesmiernu 
energiu voči mojej osobe, a nie len voči mne, ale aj voči 
predsedovi Družstva, predsedovi Urbáru, proti poľovní-
kom...no jednoducho proti všetkým, ktorí dokážu niečo 
urobiť a dokázať.

Nedarí sa mu pri oznamovaní štátnym orgánom, polí-
cii, cez petíciu, a teraz to skúša cez naše obecné noviny.

Je mi trošku ľúto, že sa mu podarilo zmanipulovať 
úhlavných nepriateľov. Nebolo to tak dávno, keď susedské 
spory riešili policajti.

Pisateľov článok mal podľa všetkého zdiskreditovať 
moju osobu. Opak je však pravdou, advokát sa zdiskredi-
toval  sám.
Pýtam sa, a zároveň poznamenávam nasledovné: 

1. Občan, zaregistroval si, že pisateľ urobil pre svoj-
ho spoluobčana, alebo okolie niečo užitočné? Je úbohé, ak 
dokáže poukázať na chyby iných, ale na seba nič. Ja by 
som bol rád, ak by som sa mohol pochváliť, že v našej obci 
pôsobí dobrý právnik- advokát, ale to nemôžem urobiť.

2. Občan, chcem, aby si vedel, že vo veci otrasov 

z kameňolomu sa uskutočnilo konanie, ktorého súčasťou 
bolo aj obhliadnutie popraskaných domov na Zámostí. 
Neboli zistené žiadne popraskané steny od odstrelov. 

3. Občan, zaregistroval si, že 3,1 ha pôvodne vede-
ných na protokole 559 – teda na Urbár Podbiel už bolo 
vrátených z pisateľa na Urbár?

4. Občan, zaregistroval si, že pisateľ účelne klame, 
2,6 tony kameňa je v rastlom stave, tzn. neporušených, ale 
nadrvených kameňov je 1,5 tony? Účelom pisateľa bolo 
potom výpočtom navodiť, o aké finančné prostriedky 
ukracujem Urbár.

5. Občan, zaregistroval si, že na Urbáre v Zuberci, 
kde majú aj kameňolom, dostávajú 3,- eurá na 1 podiel? V 
našom Urbáre je to 25,- eur na 1 podiel.

6. Občan, zaregistroval si, že Urbár Trstená, ktorý 
má tiež kameňolom, nemá čo rozdeliť na podieloch?

7. Občan, zaregistroval si, že advokátska kancelária 
si dokáže od občana Podbiela za text na pol strany naúčto-
vať sumu, ktorá by Vás ani vo sne nenapadla?

8. Ohľadne tanku je treba uviesť, že pisateľ klame, 
veď pri tanku je umiestnená tabuľa, na ktorej sú všetky 
potrebné informácie.

Vážený spoluobčan, uviedol som iba pár bodov. Doká-
zal by som uviesť viac ako 40 bodov, ale neurobím to, kaž-
dý si musí urobiť svoj vlastný názor o charaktere pisateľa 
na základe vlastnej skúsenosti.
                                                                         Jozef Krupa

Zmena času
V noci z Bielej soboty na Veľkonočnú nedeľu prejde-

me opäť na letný čas. Ku zmene dôjde posunutím o jednu 
hodinu dopredu, v čase 2:00 hod. na 3:00 hod.. Zmena na 
zimný čas nastane dňa 30.10.2016, hodiny si nastavíme o 
hodinu späť, z 3:00 hod na 2:00 hod.. 

Slovenské územie prvýkrát zasiahla zmena času v 
roku 1916, kedy bolo ešte súčasťou Rakúska-Uhorska. 
Každoročne však táto zmena funguje od roku 1979. Zme-
na času má ako príveržencov, tak odporcov. V súčas-
nej dobe sme sa však zaviazali ako člen Európskej únie 
dodržiavať zmeny letného a zimného času. Pre zachova

nie, či zrušenie letného a zimného času existujú 
výhody aj nevýhody.
Výhody:
- efektívnejšie využitie denného svetla v rámci dňa, v 
produktívnom čase je viac svetla,
- posunutie súmraku na menej exponovaný čas štatisticky 
znižuje počet automobilových nehôd.
Nevýhody: 
- porušený ľudský biorytmus,
- problémy s komunikáciou, cestovaním medzi krajina-
mi, kde zmenu času neaplikujú.

Pôvodne naplánovala Európska únia koniec letného 
času iba do roku 2011, potom sa však plán zmien predĺžil 
na ďalších 5 rokov.             
                                                                  Zdroj: internet
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História ŠK Podbiel
(1955)

Naše volejbalistky sa zúčastnili dňa 2. októbra 1955 volej-
balového turnaja v rámci oblastného majstrovstva Slovenska. 
Turnaj sa konal v Štúrove za účasti zástupcov krajov: Nitra, Bra-
tislava a Žilina. Žilinu reprezentovalo družstvo Sokol Podbiel, 
ktoré vyhralo krajské majstrovstvá. Zápasy skončili takto:
Sokol Podbiel – Nitra 2:0
Sokol Podbiel – Bratislava 1:2
Zostava nášho družstva: Kanderková, Krafská, Potocká, Kontro-
vá, Kronerová a Sališová

Rekapitulácia činností všetkých odvetví a druhov športu v 
našom klube v roku 1955:

Futbal: „A“ mužstvo
Hralo sa v krajskej Oravsko-Ružomberskej súťaži, kde 

skončilo na 7. mieste (súťaž hralo 12 mužstiev). V súťaži 
zohralo celkom 22 zápasov, získalo 20 bodov a skóre 31:51. 
Celkovo si mužstvo viedlo úspešne. Slabinou mužstva bola 
streľba, a tiež sústavné menenie hráčov. Potešiteľnou skutoč-
nosťou bolo, že počas celej súťaže nebol vylúčený ani jeden 
náš hráč. 

Všetky zápasy 
zohral jediný hráč, 
a to Dr.JánKrafský. 
Ľudo Švába hral 20 
zápasov, Jožo Min-
tál 19, Jožo Líška 18, 
Jano Kubínec a Jožo 
Šefčík po 17, Mikloš 
Pazdúr 16, Blažo 
Kontra 15, Janko Líš-
ka 14, Jožo Sroka 13, 
ostatní hrali menej 
ako 10 zápasov. Boli 
to: Tono Bača, Peter 
Lukačík, Jožo Dižo, 
Jaro Lukačík, Mikuláš 
Kokles, Dušan Mar-
ták, Ing. Ján Kontra, 
TomoKanderka, Ľudo Mintál, Jožo Kudyn, Jožo Michalec, 
Edo Cibulák, Jožo Kováč, Jožo Bača a Alojz Michalec. V 
mužstve bola polovica hráčov „Jozefov“. V jarnom kole sa 
vystriedalo 19 hráčov a v jesennom kole 18 hráčov.

Najlepším strelcom bol Jožo Šefčík so 7 gólmi, Ľudo 
Švába 6 a Tono bača dal 5 gólov.
Futbal: „B“ mužstvo

Hralo sa v okresnej súťaži a umiestnilo sa na výbor-
nom 2. mieste (súťaž hralo 8 mužstiev). V súťaži zohralo 
14 zápasov, získalo celkom 16 bodov a skóre 32:22. Dva 
zápasy mužstvo prehralo kontumačne, keďže OVTVŠ Trste-
ná „B“ mužstvu zastavil činnosť, lebo vraj nevyslal zástup-
cu na hráčsku schôdzu futbalovej sekcie – hoci právoplatne 
poverenú členku Sokola Podbiel p.Malatinkovú na schôdzu 
nepripustili!!

Ping-pong
Ping-pongisti zahrali v tomto roku len 3 zápasy, aj to len 

na Spartakiáde v Trstenej. Súťaž v tomto druhu športu totiž 

v našom okrese nebola. Hralo sa teda len doma medzi sebou. 
Z uvedených turnajových zápasov sme dva vyhrali a jeden pre-
hrali.

Basketbal
Tento druh športu nemá u nás ani tradície, ani podmienky. 

Nemáme telocvičňu. No predsa naši študenti zohrali 2 zápasy 
na turnaji v Trstenej pri príležitosti Spartakiády. Zvíťazili sme v 
oboch a získali sme prvenstvo. Skóre 71:45.

Volejbal
Tento druh športu je medzi našou mládežou a hlavne 

u žien najobľúbenejší. Má už peknú tradíciu a veľké úspe-
chy. Naše volejbalistky zohrali celkom 11 zápasov. Stali sa 
majsterkami Žilinského kraja, keď na majstrovstvách kra-
ja odohrali dva zápasy a obidva vyhrali. Potom bojovali o 
majstra Slovenska, kde jeden zápas vyhrali a jeden prehra-
li. Dorastenky hrali taktiež o majstra kraja, kde jeden zápas 
vyhrali a jeden prehrali. Muži zohrali len jeden zápas na 
turnaji v Trstenej, ale prehrali 3:1.

Hodno ešte spo-
menúť, že ako ženy, tak 
aj dorastenky, nedeľu 
čo nedeľu, keď neh-
rali zápas so súpermi, 
preháňali loptu ponad 
sieť na ihrisku „Pod 
Pálenicou“.

Spartakiádne cvi-
čenia

Na spartakiáde v 
Námestove sa zúčast-
nilo celkom 55 cvi-
čencov – 30 žien a 25 
mužov. Na okresnej 
spartakiáde v Trstenej 
– 18 žien a 17 mužov. 
Na krajskej spartakiáde 

v Žiline – 15 mužov a 18 žien. A konečne na celoštátnej spartaki-
áde v Prahe bolo celkom 20 cvičencov – 10 mužov a 10 žien.

Divadlo
Po obvyklých ťažkostiach a útrapách, hlavne ohľad-

ne miestnosti a kulís, divadelný krúžok „Senková“ pod 
réžiou Ondreja Krafského, odohral 11. decembra 1955 
divadelnú hru „Tvrdohlavá žena“. Hralo sa popoludní 
a večer. Večerné predstavenie bolo veľmi dobré, keďže 
tréma už upadla. Obidve predstavenia navštívilo početné 
obecenstvo. 

Rok 1955 spolok ukončil na Silvestrovskej zábave, 
kde sa zišlo veľa ľudí, aj napriek tomu, že skoro vo všet-
kých okolitých obciach boli zábavy. Pred polnocou si pri-
pili na ešte prenikavejšie úspechy v budúcnosti!!

„Nech žije a prekvitá náš spolok, ktorý medzi mlá-
dežou šíri šport a kultúru, ktorý svojou činnosťou zabáva 
a poučuje všetkých svojich priaznivcov!“ 

                                      Spracoval Ľubomír Franko
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Vypísané z matriky:
Narodili sa
21.12.2015 Alica Žuffová
04.01.2016 Matiáš Špulier
25.01.2016 Natália Jurčová

Manželstvo uzavreli
06.02.2016 Peter Dvorský a Mgr. art. Zuzana Brčáková
05.03.2016 Marián Pazúrik a Ing. Beáta Domoráková

Miestne dane a poplatky
Oznamujeme občanom našej obce, že si môžu splniť svoju daňo-
vú povinnosť a zaplatiť daň z nehnuteľností, daň za psa, ako aj 
miestny poplatok za komunálny odpad na rok 2016 v pracovných 
dňoch na Obecnom úrade v Podbieli. Miestne dane a poplatky 
je možné platiť v hotovosti do pokladne obecného úradu ale-
bo bankovým prevodom podľa údajov v príslušnom rozhodnutí, 
ktoré obdržíte do vlastných rúk priamo na obecnom úrade alebo 
poštovou prepravou.

Pozvánka na oslavu Dňa matiek
Oslava dňa matiek sa bude konať v 
nedeľu 08. mája 2016 o 14.00 hod. v 
kultúrno-športovej hale v Podbieli. 
Všetky mamy a staré mamy našej obce 
sú srdečne vítané!

Z obecného úradu

5. OBP             Miroslav Kostolný 30  Ľubomír Kanderka    17
4. Medziplyn     Marián Mores 29  Miroslav Kostolný     16
6. Na lávke         Ľuboš Dreveniak       16
Muži spolu súperili dvojkolovo. Víťazom  9. ročníka futsalovej 
ligy o pohár starostu obce Podbiel sa už po tretíkrát stalo mužstvo 
Fenomenos Dlhá, ktorá mala spočiatku problémy  z úvodnými 
kolami, kde strácali body. Z biedy ich vytiahlo postupné pre-
budenie produktivity hráčov a nasadanie legendárneho brankára 
Antona Nováka. Postupne začali vyhrávať zápasy a doťahovať 
na šikovných chlapcov z MPM Nižná, ktorý mali dominanciu 
počas celého turnaja. Avšak, tak ako dobre začali,  posledné kolá 
začali prehrávať. 

3. miesto, historicky najlepšie umiestnenie získalo mužstvo 
ANALÝZA. Na 4. mieste – OBP. A o posledné priečky bojovali 
mužstvá Na Lávke a Medziplyn, z ktorých bol nakoniec úspeš-
nejší Medziplyn.

Najlepším strelcom sa stal Ivan Jendríšek a najproduktív-
nejším hráčom sa stal Róbert Jendríšek, za najlepšieho brankára 
bol zvolený Miloš Pazdúr.

Za pomoc pri organizovaní a za spoluprácu týmto ďaku-
jem starostovi obce Podbiel Slavomírovi Korčuškovi, ktorý nám 
vytvoril dobré podmienky  pre fungovanie. Poďakovanie patrí 
aj našim sponzorom: Urbár Podbiel, Trafika Emília Kanderko-
vá, Kvetinárstvo Majka Podbiel, Drevodom Orava Podbiel a p. 
Marte Kontrovej. To najväčšie poďakovanie samozrejme patrí 
vedúcemu Filipovi Kanderkovi a Marošovi Krkoškovi a všet-
kým, ktorí nám pomáhali.

Som naozaj veľmi rád, že žiaci ešte stále majú záujem o 
tento šport a vyzerá to, že tu máme nádej na niekoľko šikovných 
športovcov. O rok nás čaká jubilejný 10. ročník, tešíme sa na 
Vás. Športu zdar a futsalu zvlášť!           Bc. Ľubomír Kanderka

Teší nás, že aj v tomto ročníku sme dosiahli veľmi slušnú 
účasť, keď sme mali prihlásených v kategórii mužov  6 mužstiev 
a v kategórii žiakov sa o čo najlepšie umiestnenie pobilo 5 mužs-
tiev. Hralo sa každú nedeľu v kultúrno-športovej hale v Podbieli.  
Tohtoročným majstrom v žiackej kategórii  sa  stalo mužstvo 
Athletico Firefly,  ktoré  muselo do posledného kola bojovať o 
víťazstvo s Profiremont a Hfc Marshall.
1   Atletico Firefly
2   Profiremont
3   HFC Marshall
4   Versus
5   Terminátori
Štvrté miesto obsadili chlapci z mužstva Versus, ktoré dokázalo 
potrápiť favoritov, a na poslednom mieste skončilo veľmi mladé 
mužstvo Terminátorov, bojovali až do konca. 

Čo sa týka individuálneho vyhodnotenia, najlepším strel-
com a zároveň najproduktívnejším hráčom sa stal Filip Lofaj 
(63,3 gólov – 33 asistencií), treba pochváliť jeho dvorného 
nahrávača Mateja Matucha, ktorý nahrával 41-krát. A najlepším 
brankárom bol Kristián Kubík.   
                     Produktivita      Strelci
1. Fenomenos    Róbert Jendríšek 39  Ivan Jendríšek            23
2. MPM Crew   Ivan Jendríšek 35  Marián Mores            22
3. Analýza         Ľubomír Kanderka 31  Róbert Jendríšek        20

IX. ročník halovej futsalovej ligy

Ako každoročne prvá februárová sobota patrila v 
našej obci turistike. Konal sa tradičný prechod Podbie-
lanskou Magurou. Tento rok bol výnimočný, pretože sa 
písal jubilejný 30. ročník. Aj keď snehová nádielka nám 
nepriala, predsa to len neodradilo turistiky chtivých a 
prechodu sa zúčastnilo okolo 250 účastníkov, pre kto-
rých sme pripravili dve trate o dĺžke 12 km a16 km. 
Aj tento ročník organizátori pripravili dve stanovištia, 

kde sa mohli ľudia zohriať pri vatre a občerstviť čajom 
a chlebom so „šmalcom“ a cibuľou. Po úspešnom zdo-
laní prechodu čakala na každého účastníka v kultúrno-
športovej hale klobáska, bohatá tombola a posedenie pri 
hudbe. Na záver chceme poďakovať všetkým účastní-
kom, sponzorom, Obci Podbiel, organizátorom a tešíme 
sa na ďalšie ročníky.   
                             Členovia kultúrno-športovej komisie

30. ročník prechodu Podbielanskou Magurou


